

السيرة العلمية لتدريسي كلية الآداب



الاسم واللقب العلمي : انتصار حسون رضا السلامي

استاذ مساعد دكتورة

التخصص العام : جغرافية بشرية

التخصص الدقيق : جغرافية الصناعة

البريد الالكتروني : intsaralslami@gmail.com

عنوان رسالة الماجستير: الحرف الصناعية في قضاء الكاظمية
(دراسة في جغرافية الصناعة)

عنوان أطروحة الدكتوراه : التحليل المكاني لتوطين صناعة الأسمت واستراتيجية
تنميتها في العراق (دراسة في جغرافية الصناعة)

عنوان البحوث العلمية المنشورة :

- ١- الأمن الغذائي دراسة تطبيقية العراق واقع حال للمدة (٢٠٠١-٢٠٠٣) مجلة كلية التربية الأساسية العدد ٤٨ ، ٢٠٠٦ .
- ٢- التحليل المكاني لتوطين صناعة الأسمت واستراتيجية تنميتها في العراق، مجلة الجمعية الجغرافية العراقية، العدد ٥٦ ، ٢٠٠٩ .
- ٣- طريق ٦ (بغداد - كوت) واثره في التوطن الصناعي ، مجلة الآداب، العدد ٩٦ ، ٢٠١١ .
- ٤- حرفة صياغة الذهب وانعكاساتها على الحياة الحضرية للمدن - دراسة مقارنة. منطقة الدارسة مدينة بغداد (الكرخ - الرصافة) ٢٠٠٠-٢٠٠٥ ، مجلة الآداب، العدد ٨٨ ، ٢٠٠٩ .
- ٥- التوطن الصناعي لصناعة الطابوق الحراري في العراق للمدة (٢٠٠٥-٢٠٠٩) بين الواقع والطموح ، مجلة الآداب، العدد ١٠٢ ، ٢٠١٢ .

- ٦- التطور الزمني لمعمل نسيج الحلة الناعم للفترة من (٢٠٠٠-٢٠١٠) ، مجلة الآداب، العدد ١٠٩، ٢٠١٤،
- ٧- التأثيرات البيئية والأمراض المهنية لصناعة الدباغة والجلود في محافظة بغداد، مجلة الآداب، العدد ١١٦، ٢٠١٦.
- ٨- التوزيع المكاني لصناعة الخبز والسمون ومقوماته الجغرافية في مدينة الكاظمية حيي (الكاظمية والزهراء) للمدة (٢٠٠٨-٢٠١٢) ، بحوث المؤتمر العلمي السنوي ، كلية الآداب المنعقد للمدة ٧-٨/٥/٢٠١٣.
- ٩- التوطن الصناعي للخزانات الحديدية (الصهاريج) في منطقة الشيخ عمر/ مجلة الاستاذ ، العدد ٢٢٠، ٢٠١٧.
- ١٠- معمل صناعة السجاد اليدوي بغداد أنموذجا للشركة العامة لصناعة السجاد اليدوي مجلة كلية التربية الأساسية ، العدد ٢٠١٧.
- ١١- التحليل المكاني لتوطين صناعة الطباعة والنشر وإستراتيجية تنميتها في مدينة بغداد، مجلة ابحاث البصرة، ٢٠١٧.
- ١٢- واقع معمل تعبئة التمور وكبسها في محافظة بغداد، مجلة الاداب، ٢٠١٧.

عنوان الكتب العلمية المؤلفة والمترجمة :لايوجد

كتب الشكر والتقدير:

- ١- كتاب شكر وتقدير من قبل السيد وزير التعليم العالي والبحث العلمي ،المؤتمر الجغرافي الاول المنعقد للمدة ١-٢-٢٠١٠/١٢/٢٠١٠.
- ٢- كتاب شكر وتقدير من قبل السيد وزير التعليم العالي والبحث العلمي ، ٢٠١٤.
- ٣- كتاب شكر وتقدير من جامعة البصرة ، كلية التربية للعلوم الإنسانية، العدد ٥٢٣٧/٧١٣ ، ٢٠١٥/١٢/٢١.
- ٤- كتاب شكر وتقدير من جامعة البصرة ، كلية التربية للعلوم الإنسانية، العدد ٢٣٧/٧/٣ ، ٢٠١٧/١/١٢.
- ٥- كتاب شكر وتقدير من جامعة ديالى، كلية التربية للعلوم الإنسانية، العدد ١٣٢١٦، ٢٠١٦/١٠/٢٧.
- ٦- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد، كلية العلوم الإسلامية، ٢٠١٣.
- ٧- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب ، العدد ٦٢١٤، ٢٠١٦/٤/٢١.
- ٨- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب، العدد ٤٠٦٦ ، ٢٠١٦/٣/١٥.
- ٩- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب، العدد ١٧٢٨٨ ، ٢٠١٥/١٢/٨.

- ١٠- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب، العدد ١١٧٨٦ ، ٦/٩/٢٠١٦.
- ١١- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب، العدد ٣١٦٨ ، ١٠/٣/٢٠١٤.
- ١٢- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب، العدد ، ١٤٦٨٢ ، ٢/١١/٢٠١٦.
- ١٣- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب ، العدد ٦٦٦٨ ، ٤/٥/٢٠١٥.
- ١٤- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب، العدد ١٤٣٣٢ ، ٣/١٠/٢٠١٦.
- ١٥- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب، العدد ٥٥٤٢ ، ١٤/٤/٢٠١٣.
- ١٦- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب ، ٢٤/٤/٢٠١٣.
- ١٧- كتاب شكر وتقدير من جامعة بغداد ، كلية الآداب/٢٧/١١/٢٠١٣.
- ١٨- كتاب شكر وتقدير من مركز التنمية للدراسات والتدريب ، المؤتمر العلمي الاول في بغداد، ١٩/٥/٢٠١٦.

المناصب الإدارية التي تقلدها :

- ١- مقرر الدراسات العليا للعام الدراسي ٢٠١٢-٢٠١٣ و ٢٠١٣-٢٠١٤.
- ٢- عضو في لجنة السجلات المفقودة ، العدد ٦٣٠٣ ، ٢٠/٣/٢٠١٣.
- ٣- عضو في اللجنة التحقيقية، جامعة بغداد، كلية الآداب.
- ٤- عضو في اللجنة العلمية والدراسات العليا.
- ٥- عضو في لجنة متابعة مفردات المناهج العلمية
- ٦- عضو في لجنة السمنارات والندوات العلمية والمؤتمرات.
- ٧- عضو في اللجنة الامتحانية.

العضوية في هيئات تحرير المجلات العلمية والفرق الاستشارية :

العدد الإجمالي للإشراف على طلبة الدراسات العليا :

٧ ماجستير

٢ دكتوراه

العدد الإجمالي للمشاركة في المناقشات :

١٣ ماجستير

٦ دكتوراه

C.V

<p><i>Name and academic Title:</i></p> <p><i>Specialization (Major & Minor)</i></p> <p><i>Email :</i></p> <p><i>Titles of MA thesis & Ph.D dissertation</i></p>	<p><i>Intsar Hasoon Ridha Al-Salami</i></p> <p><i>Assist. Prof. Dr</i></p> <p><i>Human geography</i></p> <p><i>Geography of Industry</i></p> <p><i>intsaralslami@ gmail.com</i></p> <p><i>1- Industrial Occupations in Al- Kadhmiya District (A study in Industrial Geography)</i></p> <p><i>2- The Local Analysis of setting Cement Industry and its growth strategy in Iraq. (A study in Industrial Geography)</i></p>
<p><i>Titles of Published Research</i></p>	<p><i>1- Food Security- an empirical study, Iraq reality for the period(2001-2003) , Journal of Basic Education , No.48, 2006.</i></p> <p><i>2- The spatial analysis for the implantation of Cement industry and the strategy of its development in Iraq, Journal of Iraqi geographic society, No.56, 2009.</i></p> <p><i>3- The highway No.6 Baghdad- Kut and its consequences on the development of industry , Al-Adab magazine,No.96,2011.</i></p> <p><i>4-The handicraft of gold and its consequences on the urban life of the cities, Al-Adab magazine,No.88, 2009.</i></p> <p><i>5-Industrial Thermal brick industry settlement in Iraq for the duration (2005-2009) between reality and aspiration , Al-Adab magazine,No102,2012.</i></p> <p><i>Chronological evolution of soft suit fabric lab from (2000-2010) Al-Adab magazine, No 109,2014.</i></p>

7-The environmental effects and professional diseases related to tanning and leather industry in Baghdad Governorate, Al-Adab magazine, No.116, 2016.

8- Spatial distribution impacts during and geographic based coli revival (Al- Kadhmiya, Al-Zahra) period (2008-2012) , The annual conference to research faculty for the duration of 7-8/5/2013

9- Industrial settlement tanks(cisterns) in sheikh Omar, Al-alstath magazine .2017.

10-Manual Carpet factory- Baghdad model for general Company for manufacturing carpets , basic educational journal, No.2017.

11 – Spatial analysis of localization of printing and publishing industry and its development strategy in Baghdad, Basrah research magazine, No. ,2017.

12- Reality Creation dates and composting in Baghdad , Al-Adab magazine, No. 2016.

13- Confectionery in Al- Kadhmiya, Mustansiriyah University , College of education magazine issue,2010.

**Titles of Published Books
(Authored & Translated Books)**

Non

Letters of Appreciation & Recognition.

- 1- Appreciation & Recognition letter of Minister of Higher Education and Scientific Research of surveillance and the National Conference first of geographical term 1-2/12/2010.***
- 2- Appreciation & Recognition letter of Minister of Higher Education and Scientific Research ,2014.***
- 3- Appreciation & Recognition letter of Basrah University , College of education Humanities No. 713/5237 ,21/12/2015.***
- 4- Appreciation & Recognition letter of Basrah University , College of education Humanities No. 3/7/237 ,12/1/2017.***
- 5- Appreciation & Recognition letter of Diyala University/ College Humanities No. 13216 ,27/10/2016.***
- 6- Appreciation & Recognition letter of Baghdad University Faculty of Islamic sciences in2013***
- 7- Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, No . 6214,21/4/2016.***
- 8- Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, No.17288,8/12/2015.***
- 9- Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, No.11786,6/9/2016.***
- 10- Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, No3168,10/3/204***
- 11- Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts,***

	<p>No.14682,2/11/2016.</p> <p>12- <i>Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, No.6668,4/5/2015.</i></p> <p>13- <i>Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, No.14332,3/10/2016.</i></p> <p>14- <i>Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, 24/4/2013.</i></p> <p>15- <i>Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, 27/11/2013.</i></p> <p>16- <i>Appreciation & Recognition letter of Baghdad University, College of Arts, No5542, 24/4/2013.</i></p> <p>17- <i>Acknowledgment and gratitude from the director of the Center for development studies and training scientific conference.</i></p>
<p><i>Professional Experience</i></p>	<p>1-<i>Graduate studies – planned , 2012-2013 ,2013,2014</i></p> <p>2-<i>A member of the lost records number ,No.6303, 20/3/2013.</i></p> <p>3- <i>A member of the investigative Committee at the Faculty of Arts, University of Baghdad.</i></p> <p>4-<i>A member of the Scientific Committee and graduate.</i></p> <p>5- <i>Exam Committee member for several years.</i></p>
<p><i>Membership (Journals, Scientific committees, etc.)</i></p>	<p>Non</p>
<p><i>Total Number of Supervised Graduate Students.</i></p>	<p>7 Master 2 Doctor.</p>
<p><i>Total Number of Graduate Examining Committees.</i></p>	<p>13 Master 6 Doctor</p>

